
 

 

Pietarsaaren kaupungin vanhusneuvosto  Pöytäkirja 4/2024 
 
 
Ajankohta: 2.10.2024 klo 10.00–12.55 
 
Paikka: Svenska gården 
 
Läsnäolijat:  
Ulla Grönvall-Streng, puheenjohtaja 
Pentti Silvennoinen, varapuheenjohtaja  
Helena Ahlstrand 
Anna-Maija Nylund 
Rauni Kuutti 
Antero Varila  
Bertel Widjeskog 
Kurt Hellstrand, sihteeri, kaupunginhallituksen edustaja 
 
 
Kutsutut vieraat: 
Johan Lithén, kehityspäällikkö 
Fredric Portin, liikunta- ja hyvinvointipalvelupäällikkö 
Ronny Brännbacka 
Anna-Liisa Holmero 
Jaakko Koskela 
Carl-Gustav Molander 
Rauno Palo 
Tuomo Riihimäki 
Sverre Sandås 
Tuula Öhman 
 
    

1. Kokouksen avaaminen  
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.00 ja toivotti osallistujat tervetulleiksi. 
Sen jälkeen kunnioitettiin vanhusneuvoston hiljattain poismennyttä jäsentä 
Tuomo Syriä sytyttämällä kynttilä ja pitämällä hiljainen hetki.  
  

2. Esityslistan hyväksyminen 
Esityslista hyväksyttiin sellaisenaan. 

  
3. Pöytäkirjantarkastajan valinta 

Pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Anna-Maija Nylund. 
  

4. Johan Lithén – kansalaisvaikuttaminen 
- kertoi työstään ja ajankohtaisista asioista, muun muassa kaupungin uudesta 

strategiasuunnitelmasta ja kaksikielisyysohjelmasta. 
- keskusteltiin ajatuksista asukasosallistumisen lisäämiseksi ja 

vanhusneuvoston aloitteista. Tästä lähtien vanhusneuvoston aloitteet 
lähetetään kopioina myös kehityspäällikkö Lithénille. 



 

 

- muistutettiin asukaspaneeli Jeppis Gallupista ja mahdollisuudesta osallistua 
viikon kysymykseen vastaamiseen. 

- vanhusneuvosto totesi, että neuvosto saa aivan liian harvoin lausuntopyyntöjä 
kaupungin toimielimiltä. 

 
5. Fredric Portin – näkökulma ikääntyneeseen väestöön  

  

- Fredric Portin aloitti liikunta- ja hyvinvointipalvelupäällikkönä noin vuosi 
sitten. Hänen tehtäviinsä kuuluu muun muassa koordinoida terveyttä 
edistävää työtä yhteistyössä hyvinvointialueen kanssa. 

- huomattava osa työstä liittyy yhteydenpitoon kaupungin yhdistyksiin 
- vanhusneuvosto esitti kysymyksiä kaupungin näkökulmasta ikääntyneeseen 

väestöön. 
- keskusteltiin uimahallin terapia-altaan ja ison altaan saavutettavuudesta, 

joista jälkimmäiseen pääseminen on osoittautunut vaikeaksi, jos henkilöillä on 
rajoittunut liikkumiskyky. 

 
6. Hyvinvointialueen vanhusneuvoston raportti    
 

- Antero Varila raportoi hyvinvointialueen vanhusneuvostosta. Kysymykset 
vanhusneuvoston kokouksiin on toimitettava kirjallisesti hyvissä ajoin. 
Päätettiin, että Pentti Silvennoinen muotoilee kirjelmän hyvinvointialueelle 
ikääntyneen väestön alkoholi- ja päihdeongelmaa koskien. 

- tiedotettiin Seniorineuvolasta, joka tarjoaa ennalta ehkäiseviä 
terveydenhuollon palveluita yli 65-vuotiaille senioreille.  

- keskustelun aikana puheenjohtaja ehdotti, että laaditaan esite, joka sisältää 
tärkeitä palvelunumeroita. Jäsenet valmistelevat seuraavaan kokoukseen 
ehdotuksia puhelinnumeroista, jotka otetaan mukaan esitteeseen. Esitettä 
jaetaan eläkeläisyhdistysten jäsenille ja esim. kirjastossa. 

- puheenjohtaja osallistui hyvinvointialueen vanhusneuvoston ylimääräiseen 
kokoukseen 1.10. Antero Varilan varajäsenenä. Kokouksessa käsiteltiin 
ympärivuorokautisen senioriasumisen leikkauksia ja yhteisöllisen asumisen 
asuntojen suunnittelua. Pohjoisen piirin osalta leikkaukset tarkoittavat 84 
paikan vähentämistä, samoin 63 ostopalvelun vähentämistä.  

                
7.  Lausunto asumismuodoista<}0{> 

 
Vanhusneuvosto on saanut lausuntopyynnön asumismuodoista, jossa 
korostetaan, että ikääntyneiden asumismuotojen on sijaittava 
mahdollisimman keskeisellä paikalla, ja että myös niin kutsutut 
hybridiratkaisut ovat suositeltavia. Lausunto annettiin suullisesti Johan 
Lithénille paikan päällä. 

  
8.  Seudun vanhusneuvostojen kokoontuminen  
 

Seudun vanhusneuvostot kokoontuivat Pedersören vanhusneuvoston 
kutsusta Pedersören kunnantalolla 19.9.2024. Tilaisuudessa oli noin 30 
osallistujaa, joista seitsemän Pietarsaaresta. Kokouksessa esiteltiin Herbets 
husin toimintaa Kruunupyyssä ja keskusteltiin erilaisista ikääntyneiden 



 

 

asumismuodoista. Kokouksessa päätettiin, että hyvinvointialueen 
vanhusneuvostolle laaditaan kirjelmä Henrik Sandbergin (Pedersöre) ja 
hallintopäällikkö Carina Wärnin (Pedersöre) kautta. Seudun 
vanhusneuvostojen seuraava yhteinen kokous pidetään Kruunupyyssä 
vuonna 2025.  
 

9. Seniorien liikuntapäivä 
Senioripäivänä 13.9. kaupungin liikuntatoimisto järjesti yhteistyössä Voimaa 
vanhuuteen -työryhmän kanssa liikuntapäivän. Tilaisuuteen osallistui noin 
50 henkilöä. 

 
            

10.   Vanhustenviikko  
Vuosittain järjestettävä tapahtuma Vanhustenviikko on tänä vuonna 6.–
13.10. Tämänvuotinen teema on ”Tehdään arjesta juhla – Gör vardagen till en 
fest”. Kaupunki järjestää senioripäivän 9.10. urheilutalolla. 

 
Vanhusneuvosto ei järjestä omaa tapahtumaa, mutta viikko voidaan 
huomioida yhdistyksissä. Ensi vuodeksi suunnitellaan suurempaa panostusta 
yhteistyössä kaupungin ja seurakuntien kanssa.  
 

11.   Kaupungin tiedotusta 
Noteerattiin ainoastaan, että lautakunnissa on käynnissä intensiivinen 
talousarviotyö. 

 
12.   Muut asiat 
 

PIO eläkeläisparlamentti ruotsiksi Vaasassa 14.10. Puheenjohtaja osallistuu.            
Parlamentin teemana on senioreiden tarpeet ja odotukset hyvinvointialuetta 
kohtaan.  

 
6.10. klo 13 LC Pietarsaari järjestää kaksikielisen seniorikonsertin 
Schaumansalissa. 

 
Bertel Widjeskog tiedotti muistineuvonnan muutosta Tornitalosta uusiin 
tiloihin nk. vanhassa Sokoksen talossa. 

 
Helena Ahlstrand ilmoitti, että eläkeläisyhdistys Pensionärsgilletin toiminta 
lakkaa 31.12.2024. Yhdistyksellä on noin 35 jäsentä.  
 

          13. Seuraava kokous  
Seuraava kokous pidetään keskiviikkona 6.11. klo 10 Svenska gårdenissa.   

 
           14. Kokouksen päättäminen 
 

Kokous päätettiin klo 12.55  
  

  
 



 

 

                
Ulla Grönvall-Streng, puheenjohtaja Kurt Hellstrand, sihteeri 

 
 
 
 

Anna-Maija Nylund, pöytäkirjantarkastaja 


